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8 января 2024 г.

Zpomalili, jak mohli, ale pak prezident řekl závažné slovo:
do budované perly Severní mořské cesty byla v
rekordním čase přivedena železnice. Dálnice

putin-today.ru/archives/197023

Stavba železnice do přístavu Lavna, který je ve výstavbě v Murmanské
oblasti, byla dlouhou dobu z různých důvodů zpomalována. Po
dlouhých průtazích ministerstev a resortů však silné slovo prezidenta
Ruské federace urychlilo výstavbu nové železniční trati Vykhodnoy -
Lavna. Loni v prosinci se na této trase rozjel dělnický pohyb a stavbaři
odvedli zdánlivě nepředstavitelnou práci - pobočku postavili v krátkém
čase a v extrémních podmínkách. Proč je této železniční trati věnována
taková pozornost a kdy bude plně zprovozněna?

https://www.putin-today.ru/archives/197023
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Lavna, perla Severní mořské cesty
 , je pro Rusko strategicky důležitým přístavem. Do zemí asijsko-

pacifického regionu otevře přístup na nové exportní trhy.

Stavbu tohoto zařízení realizuje Státní dopravní leasingová společnost
(STLC), která plánuje všechny práce dokončit ještě letos.

„Lavna je unikátní lokalita na severozápadě země, která otevírá
neomezený export ruského zboží. Z přístavu je volný přístup do
Světového oceánu a neutrálních vod. Dánský a černomořský průliv
nám zde nemůže překážet. Další dvě výhody portu. Jednak hloubka -
není potřeba bagrování, u břehu je to již 15 m, což nám umožní přijímat
velkokapacitní plavidla. Za druhé: tento přístav je bez ledu, na rozdíl od
Finského zálivu,“ řekl generální ředitel GTLK Evgeniy Dietrich.
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Přístav Lavna.

Připomeňme, že Severní mořská cesta má obrovskou výhodu – je
kratší než jižní trasa Suezským průplavem asi o 10 dní. Bez nového
přístavu by to ztratilo část smyslu, protože Lavna umožní přesměrovat
značnou část nákladu do ruských přístavů a   rozvíjet obchodní vztahy s
Asií, bez obav, že přístavy nebudou schopny přijímat lodě s hlubokým
ponorem.
Nová železniční trať Vykhodnoy - Lavna

 Aby se budovaný přístav Lavna v Murmanské oblasti stal nejen jedním
z důležitých infrastrukturních zařízení v Rusku, ale také klíčovým
dopravním uzlem na severu země, je nutné vytvořit železniční přístup k
němu - větev Vykhodnoy - Lavna.

Ještě před pár lety by tomu nebylo možné uvěřit. Projekt byl zahájen v
roce 2014, ale jeho realizace byla z různých důvodů periodicky
zmrazována: změna dodavatele, epidemie koronaviru, pokles financí a
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samozřejmě složitost samotného přístavu Lavna, do kterého silnice
vede, protože dlouho nebylo jasno ohledně koncesionáře a
deklarované nákladní základny .

Bez zásahu prezidenta se z projektu mohl stát dlouhodobý stavební
projekt, protože se v určité chvíli začal topit v byrokracii. Soudní spory
se táhnou od roku 2020 a guvernér se dokonce musel odvolat přímo k
prezidentovi.

Projekt dostal impuls k rozvoji po slovech prezidenta na konci roku
2022. V důsledku toho ruská vláda nařídila společnosti JSC Russian
Railways, aby stavbu dokončily co nejdříve. V té době byla
připravenost na 55 %. Pro urychlení výstavby bylo v roce 2023 z
federálního rozpočtu vyčleněno 21,5 miliardy rublů a v roce 2024 se
očekávají infuze ve výši 16,2 miliardy rublů.

Tak 3. dubna 2023 pracovníci silnice Okťabrskaja položili prvních 300
m silnice do přístavu Lavna, který se staví v Murmanské oblasti, na
úseku Murmashi-Päive. A práce začala s takovou silou, že létaly třísky.
Celková délka železničních tratí ze stanice Vykhodnoy do stanice
Lavna bude 49,7 km, včetně 3 stanic, 2 trakčních měníren, 11 nových
mostů a 2 silničních nadjezdů tunelového typu.

„Byly pochybnosti, že to do konce roku zvládneme. Ale hrdinský čin
stavitelů a železničářů a silnice je připravena,“ řekl guvernér
Murmanské oblasti Andrej Čibis.

15. prosince 2023 byl zahájen provoz na nové lince, v roce 2024 bude
plně v provozu. Roční železniční přepravní kapacita přístupů k
Murmansku tak dosáhne 45 milionů tun a směrem k budoucímu
uhelnému terminálu Lavna - 18 milionů tun ročně.
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„Je to pro nás skutečně historická událost. Ještě před pár lety se
dokončení projektu zdálo neuvěřitelné, ale jeho realizace jsme dosáhli
díky podpoře prezidenta Ruska. Stavaři za necelý rok odvedli
neuvěřitelně velký kus práce a na výsledek mohou být všichni
zúčastnění právem hrdí!“ Guvernér Andrei Chibis napsal ve svém
kanálu Telegram.

Pochvalu si bezesporu zaslouží práce stavebníků, kteří projekt
realizovali v tak krátké době za ztížených podmínek. Přesto mohou,
kdy chtějí.
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